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Young grower Johan Schuurmans verzet de bakens en switcht van tuinplanten naar 
vaste planten

‘Ik zie mogelijkheden in een 
vasteplantenkwekerij specifiek 
voor de aanlegmarkt’
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Schuurmans: ‘Ik ben redelijk impulsief en heb 
de beslissing om van teelt te veranderen best 
wel snel genomen. De afgelopen jaren heb ik 
een breed sortiment tuinplanten gekweekt, 
maar ik denk dat een vasteplantenkwekerij me 
beter ligt. Dat past in de omgeving, omdat er in 
Midden-Brabant weinig vasteplantenkwekers 
zitten, maar het past ook goed bij het beschik-
bare areaal. Ik heb op dit moment ongeveer 
1,5 hectare containerveld. Veel meer dan een 
hectare zal op deze locatie waarschijnlijk niet 
lukken, maar voor een vasteplantenbedrijf is 
dat ook geen noodzaak. Wat nog wel op mijn 
verlanglijstje staat, is een goede koude kas voor 
de overwintering en het aantrekken van jonge 
planten. Ik werk nu met wandelkappen, maar 
dat is niet optimaal. Je kunt niet met machines 
naar binnen en het waait onder het zeil door.’

Snel beslist
Schuurmans vertelt over de switch naar een 
totaal ander soort bedrijf alsof hij dat op een 
namiddag besloten heeft, terwijl het toch 
een ingrijpende beslissing is. ‘Klopt. Ik heb er 
niet lang over nagedacht, maar wel intensief. 
Volgend jaar wil ik helemaal over naar de 
kweek van vaste planten en siergrassen. Het 
eerste jaar zal de specialisatie nog niet honderd 
procent zijn en blijven we er nog wat hortensia 
bij doen. De vaste planten moet voortaan weg-
gaan als P9 en de siergrassen in zowel p9 als 
2-literpotten. Verder wil ik volledig in zwarte 
kratten gaan telen. Dat is ook nog wel een ding. 
Tel maar uit: ik heb ongeveer 15.000 kisten 
nodig, tegen ongeveer 3 euro per stuk. Dat is 
een serieuze investering. Ik kijk nu onder ande-
re op Marktplaats of ik daar goedkope kratten 
kan vinden. Het nadeel is dat ik dan allemaal 
verschillende kratten krijg, maar de meeste 
kratten verdwijnen ook weer snel door de uitle-
vering van producten. Dat is sowieso een trend: 
kratten worden niet meer geruild, maar gaan 
op factuur weg. Ik vind het prima; dat geeft mij 
de kans om nieuwe kratten te kopen. Dat werkt 
toch het handigste, kratten die exact hetzelfde 
zijn. Bijvoorbeeld bij het afmaaien van planten 
moeten alle kratten eigenlijk exact even hoog 
zijn.’

Goed begin is het halve werk
Meer nog dan bij de kweek van tuinplanten 
als Ilex en Hortensia, is het succes bij een vas-
teplantenkwekerij afhankelijk van de kwaliteit 
van het uitgangsmateriaal. Schuurmans heeft 
de laatste jaren veel geleerd op dat gebied en 
in sommige gevallen ook leergeld betaald. ‘Ik 
ga geen namen noemen, maar als ik een bestel-
ling plaats bij een stekbedrijf, snap ik dat er iets 
mis kan gaan. Stek kan niet goed aanslaan of 
helemaal mislukken. Dat snap ik, maar som-
mige stekbedrijven maken het wel heel bont. 
Die houden je helemaal niet op de hoogte van 
hun productie. En als het dan geleverd wordt, 
is de kwaliteit nog vaak slecht ook. Als ik de 
topbedrijven zou moeten aanwijzen, zijn dat 
voor mij in ieder geval Rötjes, Van de Reep en 
Florensis. Dat zijn niet de enige bedrijven waar-
mee ik wil gaan werken, maar wel bedrijven die 
het goed voor elkaar hebben. Stek is het begin; 
als die van goede kwaliteit is, heb je de helft al 
gewonnen.’

Soorten
‘Een bedrijf als Florensis heeft natuurlijk ook 
veel bijzondere soorten vaste planten in het 
sortiment. Dat hoeft voor ons niet. Wij gaan 
voor de bekende soorten die in het openbaar 
groen worden gebruikt. Ik gok op een sorti-
ment van 150 soorten. Het plan is om volgend 
jaar in totaal 350.000 vaste planten in P9 te 
produceren, daarnaast 100.000 siergrassen in 
tweeliterpot en als afbouw van onze huidige 
activiteiten nog 20.000 tuinplanten in C1,5. In 
principe mag ik die klus helemaal alleen klaren. 
Ik heb geen vast personeel, maar gelukkig wel 
drie zeer gemotiveerde scholieren en die heb-
ben het afgelopen jaar door corona heel veel 
kunnen werken. Dat wordt nog wat, volgend 
jaar. Ik maak me op voor een heel druk jaar.’

Investeren
Jammer genoeg moet Schuurmans meer inves-
teren in zijn bedrijf om de omschakeling van 
tuinplanten naar vaste planten succesvol te 
maken. Hij is op dit moment bezig met de aan-
schaf van een Big Bale Bunker, een oppotmachi-
ne en daarnaast nog een barkstrooier. ‘Ik vind 
het niet zo erg om in een oud barrel te rijden. 
Deze investeringen zijn belangrijker dan een 
auto. Op de kwekerij moet ik het verdienen.’
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